
U n i v e r z i ta  o br a ny   

F a k u l t a  v o j e n s k é h o  l e a d e r s h i p u  

Kounicova 65, Brno, PSČ 662 10, datová schránka hkraife 

 

 

V Brně dne 26. října 2022 

 

Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty vojenského leadershipu  

dne 26. října 2022 

 Předseda akademického senátu Fakulty vojenského leadershipu (Př AS FVL) mjr. Ing. Jan 

IVAN, Ph.D. přivítal přítomné členy senátu, jmenovitě pak proděkana pro studijní 

a pedagogickou činnost doc. Ing. Jakuba ODEHNALA, Ph.D. a proděkana pro vědeckou 

činnost pplk. doc. Ing. Martina VLKOVSKÉHO, Ph.D. Děkan fakulty je t.č. na zahraniční 

služební cestě (ZSC). 

 Celkový počet členů AS FVL je 15. Ze zasedání se omluvili: doc. Ing. Aleš OLEJNÍČEK,  

Ph.D., pplk. Ing. Jaroslav ZÁLESKÝ, Ph.D., pplk. Ing. Petr HLAVIZNA, rtm. Lucie 

SVOBODOVÁ. 

 Z 15 členů senátu bylo přítomno 11 členů. Zasedání bylo usnášeníschopné. 

 Př AS FVL vyzval přítomné ke schválení navrženého programu jednání. Návrh na doplnění 

nebo změnu programu neměl nikdo. 

 

Schválení programu zasedání AS FVL: 

1. Vyhlášení volby kandidáta na děkana FVL 

2. Projednání a schválení podmínek pro volbu kandidáta na děkana FVL 

3. Volba členů volební komise pro volbu kandidáta na děkana FVL 

4. Seznámení s Plánem realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FVL pro 

rok 2023 

5. Projednání a schválení Podmínek pro přijímací řízení na Fakultu vojenského leadershipu 

v AR 2023/2024: 

A. v magisterském studijním programu Řízení a použití ozbrojených sil, 

B. v bakalářském studijním programu Bezpečnost a obrana, 

C. v magisterském navazujícím studijním programu Bezpečnost a obrana, 

D. v doktorském studijním programu Teorie obrany státu. 

6. Různé 

7. Přijetí usnesení 

Výsledek hlasování: 

pro návrh: 11, proti návrhu: 0, zdržel se hlasování 0. 
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1. Vyhlášení volby kandidáta na děkana FVL 

 Předseda senátu dal na vědomí přítomným senátorům ukončení v působení ve funkci 

děkana Fakulty vojenského leadershipu v řádném volebním období plk. gšt. Ing. Jana 

DROZDA, Ph.D., a to ke dni 28. února 2023. Zároveň seznámil členy senátu s obecnými 

náležitostmi, které musí vyhlášení nových voleb na děkana obsahovat. Vyhlášení volby 

kandidáta na děkana Fakulty vojenského leadershipu bude zveřejněno na webových stránkách 

fakulty a informace o vyhlášení volby na Intranetu UO.    

V  diskuzi k tomuto bodu nebyly vzneseny žádné připomínky ani další návrhy.  

 

2. Projednání a schválení podmínek pro volbu kandidáta na děkana FVL 

 Kandidáta na děkana může navrhnout každý člen akademické obce Fakulty vojenského 

leadershipu. Návrhy se předkládají písemně ve dvou vyhotoveních předsedovi volební komise. 

Převzetí návrhu potvrdí předseda volební komise na duplikátu návrhu a návrh neprodleně 

zveřejní. Vzor návrhu v elektronické formě bude umístěn na webu FVL. 

 Předseda senátu představil harmonogram činností a navrhl následující termíny: podání 

návrhů uchazečů o volbu kandidáta na děkana do 22. listopadu 2022, představení uchazečů 

o volbu kandidáta na děkana na mimořádném zasedání senátu dne 29. listopadu 2022, volba 

kandidáta na děkana akademickým senátem dne 12. prosince 2022 na zasedání senátu.  

 Kandidát na děkana FVL musí splňovat požadavky stanovené 1. doplňkem Statutu Fakulty 

vojenského leadershipu, článek 6, odstavec 2. 

Návrh pro volbu kandidáta na děkana FVL UO musí obsahovat:  

• Jméno, příjmení, akademické hodnosti, případně vojenskou hodnost navrhovatele, jeho 

pracovní zařazení a adresu pracoviště včetně telefonního čísla a emailového spojení. 

• Jméno, příjmení, akademické hodnosti, případně vojenskou hodnost navrhovaného, 

jeho pracovní zařazení a adresu pracoviště včetně telefonního čísla a emailového 

spojení. 

• Datum a podpis navrhovatele. 

• Vyjádření souhlasu navrhovaného – datum a podpis. 

V  diskuzi k tomuto bodu nebyly vzneseny žádné připomínky ani další návrhy.  

Výsledek hlasování: 

pro návrh 11, proti návrhu: 0, zdržel se hlasování 0. 

3. Volba členů volební komise pro volbu kandidáta na děkana FVL 

 Předseda senátu navrhl na členy volební komise doc. Ing. Aleše OLEJNÍČKA, Ph.D., kpt. 

Ing. Janu ŠVECOVOU, Ph.D. a rtm. Moniku ČAGANOVOU. Jmenovaní vyjádřili s volbou 

souhlas. Dále se přihlásil čet. Vojtěch JUDAS, který se na základě své sebereflexe taktéž 

ucházel o zvolení jako člena volební komise za volební obvod studentů.  

 

Zároveň předseda senátu navrhl, aby předsedou volební komise byl zvolen doc. Ing. Aleš 

OLEJNÍČEK, Ph.D. Jmenovaný s návrhem vyjádřil souhlas.  

 

Hlasování proběhlo o každém navrhovaném zvlášť.  
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Výsledek hlasování: 

pro návrh aby předsedou volební komise byl zvolen doc. Ing. Aleš OLEJNÍČEK, Ph.D. 

pro návrh 11, proti návrhu: 0, zdržel se hlasování 0.  

 

pro návrh, aby členem volební komise byla zvolena kpt. Ing. Jana ŠVECOVÁ, Ph.D. 

pro návrh 10, proti návrhu: 0, zdržel se hlasování 1.  

 

pro návrh, aby členem volební komise byl zvolen čet. Vojtěch JUDAS 

pro návrh 3, proti návrhu: 5, zdržel se hlasování 3. 

 

pro návrh, aby členem volební komise byla zvolena rtm. Monika ČAGANOVÁ 

pro návrh 6, proti návrhu: 4, zdržel se hlasování 1.  

Akademický senát schválil volební komisi pro volbu kandidáta na děkana: 

Předseda:  doc. Ing. Aleš OLEJNÍČEK, Ph.D. 

Členové:  kpt. Ing. Jana ŠVECOVÁ, Ph.D. (za volební obvod AP) 

   rtm. Monika ČAGANOVÁ (za volební obvod studentů) 

 

4. Seznámení s Plánem realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 

FVL pro rok 2023 

 Seznámení a rozbor hlavních tezí Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti FVL pro rok 2023 provedl PdSPČ doc. Ing. Jakub Odehnal, Ph.D. Přednesl a objasnil 

význam a hlavní směry rozvoje fakulty a její přístupy k naplnění své vize a poslání pro fakultu 

na následující kalendářní rok. 

 Dále vystoupil PdVČ pplk. doc. Ing. Martin Vlkovský, Ph.D., který pokračoval v oblasti 

vědecké a tvůrčí činnosti. 

Po přednesení byla otevřena diskuse k tomuto bodu. 

 doc. Binar – Poděkoval proděkanům za představení záměru. Podotkl, že nám v minulosti 

tyto plány často nevycházely vlivem řady aspektů a poukázal především na pandemii COVID. 

 doc. Odehnal – Zdůraznil, že se jedná o plán pouze na příští rok a cíle by měli být splnitelné. 

Do roku 2027/2028 je ambice na akreditaci na distanční formu studia (u civilního programu). 

Jde o postupné získání schopnosti vést výuku i distanční formou a eliminovat tak možné 

problémy s absencí prezenční výuky. Znovu zdůraznil možnost využití připravených video-

přednášek a e-skript, pro studium z domova. Očekává, že do roku 2030 se řada předmětů bude 

z většiny odehrávat v e-learnigové verzi, protože to odráží trend dnešní doby. 

 doc. Vlkovský – Vstoupil do diskuze s tím, že dokument nereflektuje vědu. Covid, za nás 

do jisté míry vyřešil problém s vědou a ukázal nám možnosti, jak lze spoustu věcí řešit jinak. 

Kombinace prezenční a distanční formy (např. z hlediska financí – dříve nemyslitelné, aby 

cokoliv probíhalo online, schůzky probíhaly vždy fyzicky. V současné době je většina schůzek 

řešena distanční formou.) Každopádně přiznává, že jsou situace, kdy řada výzkumů byla 

utlumena vinou covidu, především kvůli nemožnosti sběru dat v terénu. Na druhou stranu, 

akademici měli více času pracovat na vědecké činnosti a roční výsledky naopak ukazují nárůst 

publikačních výstupů napříč fakultou. 
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 Předseda AS – Zdůraznil důležitost studentského hodnocení kvality a apeloval na studenty, 

aby své kolegy vybádali k aktivnímu přístupu. 

 čet. Judas – Reagoval na žádost předsedy AS krátkým výstupem, kdy označil za problém 

anonymitu a dobrovolnost při vyplňování studentského hodnocení kvality. Pro řadu studentů je 

to prý ztráta času a chybí jim motivace. Jedinou možností, jak studenty namotivovat je prý 

nařídit jim vyplnění. 

Předseda AS – Poděkoval za reakci a znovu zdůraznil důležitost a význam tohoto hodnocení. 

 

5. Projednání a schválení Podmínek pro přijímací řízení na Fakultu vojenského 

leadershipu v AR 2023/2024 

 Při zahájení projednávání tohoto bodu programu konstatoval Př AS FVL, že se všichni 

členové senátu mohli v dostatečném časovém předstihu seznámit s texty podmínek přijímacího 

řízení v magisterském, bakalářském, v magisterském navazujícím a v doktorském studijním 

programu, a že tyto budou projednávány a schvalovány postupně. Poté předal slovo PdSPČ 

doc. Odehnalovi. 

A. Úvodní slovo k Podmínkám pro přijímací řízení na FVL v AR 2023/2024 v magisterském 

studijním programu Řízení a použití ozbrojených sil přednesl přítomný proděkan pro 

studijní a pedagogickou činnost doc. Ing. Jakub Odehnal, Ph.D.  

V následující diskuzi: 

 mjr. Rak – Reagoval na vystoupení Odehnala. Poděkoval za to, že se tato situace 

projednává. Dodává však, že si nedovede představit fungování předmětu příprava v poli, pokud 

by měli být studenti ve více skupinách s různými omezeními. 

 mjr. Polach – Podpořil mjr. Raka. Zastává názor, že spousta požadavků na studenty je už 

dost nízko a níž jít nemůžeme. Vznesl dotaz, zda by nás mohly týmy zabývající se těmito 

problémy seznamovat s jejich činností a závěry průběžně. 

 doc. Odehnal – Pronesl, že v tom nevidí problém a rád nastaví proces, jak nás seznamovat 

s výsledky i průběžnými. 

 Předseda AS – Poděkoval, za diskusi a podotkl, že bude vhodné nastavit proces jak bude 

seznamování probíhat. 

Další dotazy nebyly vzneseny. 

Následně vyzval Př AS FVL přítomné senátory  k hlasování. 

 

Výsledek hlasování: 

pro návrh: 11, proti návrhu: 0, zdržel se hlasování 0. 
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B. Podmínky pro přijímací řízení v bakalářském studijním programu Bezpečnost a obrana 

objasnila proděkan pro studijní a pedagogickou činnost doc. Ing. Jakub Odehnal, Ph.D.  

Připomenul informaci, že bakalářský studijní program vychází z požadavků MO a že je 

určen především pro příslušníky rezortu MO vojáky i civilní zaměstnance. Otevřen je i pro 

další zájemce jak v prezenční tak i v kombinované formě. Garantkou pro tento studijní 

program je doc. Ing. Alena Oulehlová, Ph.D.   

 

V diskusi k tomuto bodu nikdo nevystoupil. 

Následně vyzval Př AS FVL přítomné senátory  k hlasování. 

 

Výsledek hlasování: 

pro návrh: 11, proti návrhu: 0, zdržel se hlasování 0. 

 

C. Objasnění Podmínek pro přijímací řízení v magisterském navazujícím studijním 

programu Bezpečnost a obrana provedl opět přítomný proděkan pro studijní a pedagogickou 

činnost doc. Ing. Jakub Odehnal, Ph.D. Garantkou pro tento studijní program je doc. Ing. 

Alena Oulehlová, Ph.D.    

Dále v diskuzi k tomuto bodu nikdo nevystoupil. 

Následně vyzval Př AS FVL přítomné senátory  k hlasování. 

Výsledek hlasování: 

pro návrh: 11, proti návrhu: 0, zdržel se hlasování 0. 

D. Projednání Podmínek pro přijímací řízení v doktorském studijním programu Teorie obrany 

státu objasnil PdVČ pplk. doc. Ing. Martin Vlkovský, Ph.D., který následně otevřel diskuzi 

k tomuto tématu.  

 doc. Neubauer – Se dotazoval na úroveň B2 tedy STANAG 2+, zda to nelze chápat 

jednodušeji, popřípadě zda nejde snížit potřebný počet bodů. 

 doc.Vlkovský – Problém s centrem jazykovým, aby nebyl test na úrovni STANAG 2 

a my se tvářili, že je to STANAG 2+. Kdy plně chápe, že se pod toto centrum nechce 

podepsat a plní požadavky. Nicméně zdůraznil, že je nešťastné takto přísně hodnotit úroveň 

AJ, když požadavky AČR jsou nižší a slíbil, že v budoucnu proběhne revize tohoto 

požadavku. 

 doc. Neubauer – Poděkoval za reakci. Nechápe, že ostatní části jsou řešeny normálně 

a zde vidí zbytečnou komplikaci. 

 mjr. Rak – Se dotázal, zda přijímaný počet uchazečů (10) je dostačující pro reakci na 

chybějící akademické pracovníky a snahu fakulty o získávání odborníků. 

 doc. Vlkovský – Odpověděl, že směrné číslo je na 10, které je dáno, ale existuje 

manévrovací prostor, kdy běžně přijímají okolo 15. Čísla jsou tedy orientační, nicméně 

děkuje za poznatek, označil ho za dobrý a bude dále sledovat tento vývoj, zda jsou čísla 

dostatečná se záměrem fakulty. 
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Následně vyzval Př AS FVL přítomné senátory  k hlasování. 

 

Výsledek hlasování: 

pro návrh: 11, proti návrhu: 0, zdržel se hlasování 0. 

 

 Připomínky od členů senátu a doplnění Podmínek do všech studijních programů byly 

zpracovatelem, tj. proděkanem pro studijní a pedagogickou činnost, posouzeny, akceptovány 

a zapracovány do finálního textu. 

 

6. Různé 

 V bodu různé Př AS připomněl termíny dalších zasedání souvisejících s volbou nového 

děkana FVL. Jedná se mimořádné zasedání, kde bude probíhat představení kandidátů na děkana 

a zveřejnění jejich volebních programů za přítomnosti akademické obce FVL. Upozornil na 

maximální účast senátorů a včasné potvrzování přítomnosti. 

 Př AS FVL dále zmínil informace, které vycházely z diskuse na předchozích zasedáních. 

Konkrétně se jednalo a termíny odevzdání závěrečných prací, kdy konečný termín odevzdání 

ponechal děkan FVL na stejný termín, jak v předchozím roce.  

 Dalším řešeným problémem bylo uvádění emailových adres u kontaktů na stránkách UO, 

kdy  Př AS FVL uvedl, že je možné emailové adresy přidat, avšak toto může být řešeno pouze 

centrálně, pro všechny adresy a cestou služebního postupu. 

Dále již nikdo nevystoupil.  

Na úplný závěr Př AS poděkoval panům proděkanům za aktivní účast a všem vystupujícím 

za bohatou diskusi. 

 

7. Přijetí usnesení 

Výsledek hlasování: 

pro návrh usnesení 11, proti návrhu: 0, zdržel se hlasování 0. 

                                                                                                                 v. r. 

                      Zapsal: Ing. Milan ŽILÍNEK 


